

枕草子

九





Handwritten text in the top section of the right page, consisting of approximately 12 lines of cursive script.

Handwritten text in the bottom section of the right page, consisting of approximately 12 lines of cursive script.

Handwritten text in the top section of the left page, consisting of approximately 12 lines of cursive script.

Handwritten text in the bottom section of the left page, consisting of approximately 12 lines of cursive script.

Handwritten text in the top section of the left page, consisting of approximately 4 lines of cursive script.

Handwritten text in the bottom section of the left page, consisting of approximately 4 lines of cursive script.



Handwritten text in a cursive script, likely a list or account. Includes the word "月録" (Monthly Record) written vertically.

Handwritten text in a cursive script, continuing the list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Handwritten text in a cursive script, likely a list or account.

Small vertical text or mark on the left margin of the bottom page.

Small vertical text or mark on the left margin of the top page.

Handwritten text in the top right section of the right page, consisting of several lines of cursive script.

Handwritten text in the middle right section of the right page, continuing the cursive script.

Main body of handwritten text on the right page, written in a dense cursive style.

Handwritten text in the top left section of the right page, appearing as a separate note or header.

Handwritten text in the middle left section of the right page, including some legible characters like '草館名'.

Handwritten text in the bottom left section of the right page, possibly a signature or date.

Main body of handwritten text on the left page, continuing the cursive script from the right page.

Small handwritten text or mark on the far left edge of the right page.

Small handwritten text or mark on the far left edge of the left page.













Handwritten musical notation on the top right page, consisting of several lines of cursive script.

Handwritten musical notation on the bottom right page, continuing from the top page with cursive script.

Handwritten musical notation on the top left page, including some vertical annotations.

Handwritten musical notation on the bottom left page, including some vertical annotations.

Handwritten notes and annotations on the top left page, including the characters '和名云' and '飯匙'.

Handwritten notes and annotations on the bottom left page, including the characters '洗膳進' and '地'.







藏譯六臂身人變已住

說法相若身一思惟身  
二持寶珠身三持念珠  
左身一持光明身三持  
蓮花身三持輪

此六身一思惟の心  
空と佛如音或ハ二臂  
日分尤お蓮花を  
千手陀羅尼念即  
者念或即時身生  
大慈觀音 正觀音  
大光普照觀音 十  
大梵深遠觀音 如  
奉加不空羅索觀  
不動

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

千手陀羅尼念即 即發世言若我當來堪能利益安樂一切眾生  
者念或即時身生千手千眼具足發是願已應時身上千手千眼具足  
大慈觀音 正觀音受破斷飢道三障 師子無畏觀音 馬頭受破畜生道三障  
大光普照觀音 十面受破修羅道三障 六人丈夫觀音 准照受破六道三障  
大梵深遠觀音 如意輪受破天道三障 今案真言宗并法相宗陳准胆觀音  
奉加不空羅索觀音

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者  
大日經二日為一切障故住火上三昧  
藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

普

賢 比花 又辨

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者

大日經二日為一切障故住火上三昧

藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者

大日經二日為一切障故住火上三昧

藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者

大日經二日為一切障故住火上三昧

藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂

不動者 威哩三昧經上曰不動者是菩提心大寂定義也猶後觀者

大日經二日為一切障故住火上三昧

藥師瓔珞光聚 要文 我此名号一極其耳 藥病悉除心身安樂



任者物修ニマシムル事  
ナシテ何レ任氏物修リ

用事作ハニ事の信義  
リクニ見ユ

うかのれい  
うかのれい

たまきり  
たまきり

たまきり  
たまきり

たまきり  
たまきり

たまきり  
たまきり

たまきり  
たまきり

たまきり  
たまきり

たまきり  
たまきり

ねがひりん

任者うつわのれい 殿うりり 月あらし

つきのつ将 梅壺乃が将 人々 同出り

ひとれ本 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

はしとくし 名心とくし 松が枝 ことれ物修

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也

野也 補中松云 國史云  
和銅五年正月 廢  
高安烽 始置 高見及  
大和國 春日 烽 以 通平  
城也













汗のにおい

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

あやうき  
あやうき  
あやうき

春

山







よむて...  
見

よむて...  
せし 物...  
よむて...  
大...  
を...

よむて...  
お野の人...  
思...

よむて...

よむて...  
牛...  
よむて...

よむて...  
副車...  
漢書...  
後...  
具記...  
よむて...

よむて...  
よむて...

よむて...  
車...  
よむて...

よむて...  
車...  
よむて...

よむて...  
よむて...

よむて...  
よむて...

よむて...  
よむて...

よむて...  
よむて...

よむて...  
よむて...

よむて...  
よむて...



しつと出ましきれ  
まのしつと出ましきれ  
西のしつと出ましきれ  
母のしつと出ましきれ  
一しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

と東のしつと出ましきれ  
長保元年八月九日  
織御書  
三書

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ

しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ  
しつと出ましきれ





Handwritten text in the top right corner, likely a title or introductory note.

Handwritten text in the top left corner, possibly a date or reference.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

Handwritten line of text in the main body.

春晴抄九終





